
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1 af 

6. december 2005 fra Folketingets Europaudvalg  

Spørgsmål nr. 1: 

Ministeren bedes redegøre for de statsfinansielle konsekvenser af direktiv-

forslaget om overførsel af supplerende pensionsrettigheder, KOM (2005) 

0507. 

 

 

Svar:  

Jeg har ved tidligere lejligheder givet udtryk for, at dette forslag om overfør-

sel af pensionsrettigheder er meget omfangsrigt, og indeholder mange uklar-

heder og spørgsmål. Dette synspunkt holder jeg fast i.  

 

Først når alle spørgsmål og uklarheder er ryddet af vejen, vil vi kunne indgå 

i en egentlig forhandling om et endeligt direktiv. Først på dette tidspunkt vil 

forslagets endelige konsekvenser kunne overskues. 

 

Forslaget vurderes ikke umiddelbart at have statsfinansielle konsekvenser. 

 

Efter Regeringens opfattelse berører forslaget således ikke det danske skatte- 

og afgiftssystem på pensionsområdet. Denne opfattelse vil Regeringen natur-

ligvis søge at få bekræftet, i forbindelse med det videre arbejde med forsla-

get om overførsel af supplerende pensionsrettigheder. 
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